



## Tournament Individual Match Play EUGC 2024

**Tournament rules:** Match Play (R&A – Rule 3.2)

**Format:** Individual Match play.

**Play:**

- On any 18-hole course;
- Play at anytime, anywhere, during the official time limits.
- Each player chooses their starting tees. Honour to be agreed or determined by the winner of a toss of a coin.
- The deadlines for completing rounds are those indicated in the published tournament table. In the event of force majeure, another date may be authorized by the EUGC committee.
- Players not completing their matches within the time limit may be disqualified.
- If a date cannot be agreed upon, the EUGC Committee will then decide the outcome of the match by either a toss of a coin or allowing the non-defaulting player to proceed.

**Handicap – strokes received:**

- The lower handicap player plays off scratch. The higher handicap player receives 100% of the handicap difference based upon the playing handicap of the chosen course and the starting tee.  
For example: Player X has a playing handicap of 10, player Y has a playing handicap of 22; Y receives  $(22 - 10) \times 100\% = 12$  strokes. The strokes received are distributed in the highest-rated handicap holes.

**Conceding:**

Yes, you can concede a putt, hole or match at any time. A concession cannot be declined or subsequently withdrawn.

**Who wins a match:**

- The player who leads with more holes than remain to play.  
For example: 3 up, with 2 to play.
- The player who is present on the tee in the event of a “no show”.
- When the opponent concedes the match.
- In case of halved match:  
The winner of a sudden-death play-off directly following the first 18 holes, starting at a convenient hole agreed by both players, and with the same strokes applicable at the same holes as during the preceding 18 holes.



## Tournoi Match-Play Individuel EUGC 2024

**Règles du tournoi :** Match-Play (R&A – Règle 3.2)

**Format :** Match-play individuel.

**Jeux :**

- Sur n'importe quel parcours 18 trous ;
- Jouez à tout moment, n'importe où, pendant les délais officiels.
- Chaque joueur choisit ses tees de départ. Honneur à convenir ou à déterminer par tirage au sort.
- Les délais pour terminer les tours sont ceux indiqués dans le tableau du tournoi publié. En cas de force majeure, une autre date pourra être autorisée par le comité EUGC.
- Les joueurs qui ne termineront pas leurs matchs dans le temps imparti pourront être disqualifiés.
- Si une date ne peut être convenue, la commission EUGC décidera alors du résultat du match soit par tirage au sort, soit en permettant au joueur non défaillant de continuer.

**Handicap - coups reçus :**

- Le joueur au handicap plus petit joue à zéro. Le joueur au handicap plus élevé reçoit 100 % de la différence de handicap basée sur le handicap de jeu du parcours choisi et du tee de départ.  
Par exemple : Le joueur X a un handicap de jeu de 10, le joueur Y a un handicap de jeu de 22 ; Y reçoit  $(22 - 10) \times 100 \% = 12$  coups. Les coups reçus sont répartis dans les trous à handicap les mieux notés.

**Concéder :**

Oui, vous pouvez concéder un putt, un trou ou un match à tout moment. Une concession ne peut être ni refusée ni retirée ultérieurement.

**Qui gagne un match :**

- Le joueur qui mène avec plus de trous qu'il ne reste à jouer.  
Par exemple : 3 up et 2 à jouer.
- Le joueur présent sur le tee en cas de « no show ».
- Lorsque l'adversaire concède le match.
- En cas d'égalité à la fin des 18 trous :  
Le vainqueur d'un play-off à mort subite immédiatement après les 18 premiers trous, commençant à un trou convenu par les deux joueurs, et avec les mêmes coups reçus applicables aux mêmes trous que lors des 18 trous précédents.